
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/13
z Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze

z dnia 13 listopada 2013 roku
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 17.20

Obecnych na Sesji – 20 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Nieobecni: radna C. Róg

W Sesji uczestniczył Burmistrz Kamiennej Góry Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska – Radca Prawny Janusz Święcicki

Ad.     1.     Otwarcie     Sesji  

Sesję otworzył  i  prowadził Przewodniczący Rady Pan Andrzej Mankiewicz, który powitał
radnych Rady Miejskiej, BM,  wszystkich obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 19 radnych  (w  momencie  otwarcia
nieobecna była radna M. Krzyszkowska) na 21 ustawowego składu Rady, co stanowi quorum, przy
którym Rada Miejska może obradować i podejmować uchwały.

Na salę obrad przybyła radna M. Krzyszkowska (obecnych 20 radnych).

Ad.     2.     Wnioski     dotyczące     zmian     w     porządku     obrad  

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie  Protokołów  z  XXXIV,  XXXV i  XXXVI  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Kamiennej

Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Kamiennej Góry o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy

Miejskiej Kamienna Góra na lata 2013-2015.
8. Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę  w sprawie  określenia  szczegółowych warunków

przyznawania   i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,
z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami
psychicznymi oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat
oraz trybu pobierania tych opłat.

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej Kamienna
Góra  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego na rok 2014”.

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 650/4, 650/5,
650/6, 650/7, 650/8, 650/9, obr. nr 6).

1



11. Podjęcie uchwały w sprawie wygaszenia prawa wieczystego użytkowania części działki nr
225 obręb nr 7 w Kamiennej Górze.

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości.
13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy J. Korczaka w Kamiennej Górze.
14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  ulic:  Wałbrzyskiej  (cmentarz)
i J. Korczaka (DCR) w Kamiennej Górze.

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  ulic  Krzeszowska-Wałbrzyska
w Kamiennej Górze.

16. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na rok 2014.
17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok

2014.

18. Sprawy różne.
19. Zamknięcie Sesji.

BM zgłosił  wniosek o  wycofanie  z  porządku  obrad  pkt.  7-go  „Podjęcie  uchwały  w  sprawie
przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Miejskiej Kamienna Góra na lata
2013-2015” z uwagi na to, że projekt wymaga jeszcze dopracowania. W wyniku głosowania RM
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” przyjęła wniosek o wycofanie projektu uchwały z porządku
obrad.

Ad.     3.     Przyjęcie    Protokołów z XXXIV, XXXV i XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej  
Górze

Przewodniczący RM poinformował, iż Protokoły Nr XXXIV,  XXXV i  XXXVI  z Sesji Rady
Miejskiej w Kamiennej Górze były wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dodał, że nie
zostały do nich wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby takie
zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Przed  przystąpieniem  do  dalszej  realizacji  porządku  obrad  Prezydium  RM  oraz  BM  złożyli
podziękowania dla Pana Bogdana Kujawiaka pełniącego przez ostatnie 10 lat funkcję Komendanta
Komendy Powiatowej Policji w Kamiennej Górze, a także życzyli  dobrej służby na stanowisku
Komendanta w placówce w Jaworze.

Pan Bogdan Kujawiak podziękował radnym za wieloletnią  współpracę i  wysoko ocenił  pracę
kamiennogórskiej jednostki.  Podkreślił, że zgodnie ze swoimi obietnicami zamierza w mundurze
przepracować 35 lat i dodał, że będzie nadal mieszkał na terenie powiatu, a zatem niejednokrotnie
się jeszcze ze samorządowcami spotka prywatnie.

Ad.  4  .     Wnioski     i     zapytania  

Radn  a Irena Plata  :  
1. Wniosek o wystąpienie do GDDKiA o rozważnie możliwości wykonania jeszcze jednego

azylu  na  ul.  Jeleniogórskiej  –  na  wysokości  budynków  57-62,  gdzie  bardzo  trudno
przedostać się na drugą stronę ulicy podczas wzmożonego ruchu kołowego.
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Radna Mariola Jaciuk:
1. Podziękowanie za wykonanie skweru na ul. F. Chopina.
2. Uwaga,  że  po  sobotnich  imprezach  w  mieście  panuje  duży  bałagan  i  mieszkańcy

w  niedzielne  poranki  znajdują  ogrom  śmieci zalegających na  ulicach.  Niszczone  jest
również mienie, np. w ostatnim czasie ławka przy plebanii.   Należy nad tym zapanować
i dbać o wizerunek miasta.

3. Pytanie,  czy  miasto  przystąpiło  do  programu,  który  umożliwia  pozyskanie  środków  na
wymianę pieców węglowych na ogrzewanie inne? – w mediach pojawiła się informacja,
że  jest  jeszcze  35  mln  do  wykorzystania,  a na  Dolnym Śląsku  jedynie  5  gmin  z  tego
skorzystało.

4. Pytanie, czy będą zmieniane stawki za śmieci, gdyż te uchwalone na początku miały być
stawkami wstępnymi, do czasu wyłonienia operatora? Skoro mieszkańcy śmieci segregują,
to  firma  je  odbierająca  ma  tym  samym  mniej  pracy,  a  zatem  stawka  powinna  ulec
zmniejszeniu.  W przypadku Kamiennej  Góry obecna stawka za śmieci  segregowane jest
większa niż ta, która obowiązywała przed reformą śmieciową.

Radny Bogdan Murawski:
1. Pytanie,  czy  podnosząc  stawki  podatku  od  nieruchomości  będzie  praktykowana

w dalszym ciągu pomoc dla lokalnych przedsiębiorców i propozycja, aby jednak wysokość
tych opłat pozostała na poziomie roku 2013.

2. Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę  Nr  XXVI/153/12  z  29  listopada  2013  r.  określającą
obowiązki  osób posiadających zwierzęta  domowe,  a w następstwie tego Komisja  Spraw
Społecznych  w  dniu  4  kwietnia  2013  r.  wystąpiła  do  BM  z  wnioskiem
o  montaż  tablic  informacyjnych  o  obowiązku  przestrzegania  zasad  określonych
w  regulaminie  na  terenie  Góry  Parkowej  i  OWŚ  Zalew,  na  co  uzyskała  odpowiedź
z  dnia  26  kwietnia  2013  r.,  że  sprawa  została  przekazana  do  Dyrektora  MCKF
oraz będzie rozpoznana przez merytoryczny wydział UM. Do dnia dzisiejszego nie zostały
jednak podjęte żadne działania w tej sprawie.

Radna Bogusława Krawiec:
1. Ponowna prośba o zorganizowanie spotkania z Prezes SSEMP w Kamiennej Górze, podczas

którego radni będą mogli zapytać o kierunki rozwoju spółki.

Radn  y Wiesław Sobiechowski:  
1. Prośba o zabezpieczenie  w projekcie  budżetu  na  rok  przyszły inwestycji  polegającej  na

wydzieleniu  klatek  schodowych  i  montażu  klap  oddymiających  w  Zespole  Szkół
przy ul. Lubawskiej, które to zadania nakazane są przez Państwową Straż Pożarną.

2. Prośba o przestrzeganie i prawidłowe wykonywanie uchwał podjętych przez Radę Miejską –
uchwała  dotycząca  punktów  sprzedaży  napojów  alkoholowych wg  radnego  nie  jest
przestrzegana i należy albo ją zmienić albo wykonywać zgodnie z zapisami.

3. Pytanie, czy prawdą jest, że gwarancji nie podlegają ścieżki na Górze Parkowej?

Radna Zofia Kolat:
1. Pytanie,  dlaczego  przedstawiciel  miasta  nie  uczestniczył  w  Nadzwyczajnym  Walnym

Zgromadzeniu Wspólników SSEMP w Kamiennej Górze,  podczas którego Prezes Zarządu
przyznana została duża roczna nagroda pieniężna?

2. Pytanie,  ile  kosztowało  budżet  miasta  nasadzenie  nowych  krzewów  w  parku
przy ul. Ogrodowej? Park miał być wizytówką miasta, a od kilku tygodni nie świecą tam
nawet lampy, co radna zgłaszała w UM i podczas panujących ciemności jest on niszczony.
Radna sugeruje, aby wydział pilotujący w przyszłości podpisywanie umów z wykonawcami
dopilnował  szczegółowych  zapisów  dotyczących  gwarancji  inwestycji.  Wg  radnej
wydawanie  miejskich  pieniędzy  na  uzupełnianie  krzewów  jest  naruszeniem  dyscypliny
finansowej.
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Radna Maria Białecka-Polak:
1. Prośba  o  rozważnie  możliwości  wydzielenia  w  miejskim  budżecie  tzw.  „budżetu

obywatelskiego”.  Wiele  miast  wprowadza  taką  ideę,  polegającą  na  tym,  że  jakaś  część
środków finansowych przeznaczona jest  do dyspozycji  i  decyzji  o jej  wydatkowaniu dla
mieszkańców, po konsultacjach z władzami miasta.

Ad. 5.   Informacja Burmistrza Kamiennej Góry o pracy między Sesjami  

Informację przedstawił BM – zał. Nr 2 do protokołu.

Odpowiedział również na pierwsze zapytanie radnej Z. Kolat, tj.  osobiście uczestniczy z ramienia
UM w Zgromadzeniach w tej spółce, ale podczas trwania pierwszej części obrad był akurat chory
i dlatego tylko nie mógł w nich uczestniczyć.

Ad.     6.     Informacja     Przewodniczącego     Rady     Miejskiej     o     pracy     Rady     między     Sesjami  

Informację przedstawił Wiceprzewodniczący RM – zał. Nr 3 do protokołu.

Ad.     7  .     Podjęcie uchwały   zmieniającej uchwałę w sprawie o  kreślenia szczegółowych warunków  
przyznawania   i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi
oraz  określenia  warunków  częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  od  opłat  oraz  trybu
pobierania tych opłat

Projekt uchwały przedstawiła p.o. Dyrektora MOPS Beata Wrzesińska.
 
Radna  Z.  Kolat poinformowała,  że  uchwała  zostaje  zmieniona  na  propozycję  mieszkańców
Kamiennej Góry, którzy zwracali się z uwagami, co do stawek zawartych w uchwale, do członków
Komisji Spraw Społecznych. To na posiedzeniu komisji zaproponowane zostały nowe stawki i na
podstawie  tego p.o.  Dyrektora  MOPS przygotowała  projekt  uchwały zmieniającej,  za  co  radna
podziękowała. Dzięki uchwale osoby samotne będą mogły  korzystać z usług oferowanych przez
ośrodek, a nie są to też duże kwoty finansowe i budżet gminy sobie z nimi poradzi.
 
Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  jednogłośnie,  tj.  przy
20 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXXVII/230/13 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi
opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami
psychicznymi oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz
trybu pobierania tych opłat – zał. Nr 4 do protokołu.

Ad.     8  .     Podjęcie  uchwały    w  sprawie    przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Miejskiej  
Kamienna  Góra  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2014”

Projekt  uchwały  z  autopoprawką przedstawił  Kierownik  Wydziału  Spraw  Społecznych
Arkadiusz  Jaracz.  Dodał,  że  w  odniesieniu  do  pierwotnego projektu uchwały  zostały
wprowadzone zmiany w Rozdziale 9 ust. 1 pkt 4 (zmiana kwoty ze 110 tys. zł na 60 tys. zł) i pkt 5
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(zmiana  kwoty z  9  tys.  zł  na  5  tys.  zł),  które  to  zmiany podyktowane zostały możliwościami
finansowymi gminy.
 
Radna  M.  Krzyszkowska  zwróciła  uwagę,  że  w  porównaniu  z  rokiem  bieżącym  kwoty
zaplanowane na niektóre obszary działań na rok przyszły zostały zwiększone, a przy tak skromnym
budżecie nie jest to raczej uzasadnione. Dodała, że w obszarze III ujęte są zadania, którymi zajmuje
się  na  co  dzień  Centrum  Kultury  i  powielanie  zajęć,  a  dodatkowo  przeznaczanie  na  ten  cel
większych funduszy jest  niezrozumiałe.  Zwróciła  również uwagę na obszar  VI,  który obejmuje
organizację  np.  kiermaszu,  na  którym to  wg  radnej  powinno  się  zarabiać,  a  co  najwyżej  nie
dokładać do niego, a nie jak to ma miejsce w naszym przypadku przeznaczać tak duże kwoty.

BM odpowiedział, że zadania przewidziane w programie będą realizowane w ramach konkursów
i nie oznacza to, że wszystkie kwoty tutaj przedstawione zostaną wykorzystane. Dodał, że kilka
organizacji wystąpiło z prośbą o możliwość przeprowadzenia imprez, zamiast ich organizowania
w  ramach  budżetu  przekazywanego  do  CK.  Podczas  spotkań  z  organizacjami  pozarządowymi
szczegółowo  omawiane  są  propozycje  wykorzystywania  tych  środków  i  można  w  takich
spotkaniach uczestniczyć. Odniósł się do zmian w obszarze VI i wyjaśnił, że w tym roku nie było
zainteresowania  na  wykorzystanie  tych  środków,  a  działania  w  zakresie  ochrony  środowiska
podejmowane są przez merytoryczny wydział UM i stąd propozycja zmiany tego obszaru.

Radny  J.  Bruździak wyraził  zdanie,  że  ta  uchwała  wiąże  się  z  tym,  o  czym  mówiła  radna
M. Białecka-Polak,  tzn.  z  funduszem obywatelskim. Co prawda radna miała na myśli działania
inwestycyjne,  ale  poprzez  współpracę  gminy  z  organizacjami  pozarządowymi  budowane  jest
społeczeństwo obywatelskie. Dzięki takiej uchwale organizacje mogą występować do swojej gminy
o  środki  pieniężne  i  niezwykle  ważne  jest,  że  imprezy  kulturalne,  sportowe,  rekreacyjne,
czy  wszelkie  inne  będą  organizowane  z  inicjatywy  mieszkańców.  Wg  radnego  jest  to  jedna
z najważniejszych uchwał podejmowanych w ciągu roku.

Radna Z. Kolat zwróciła się z prośbą, aby w latach przyszłych radni byli zapraszani na spotkania
z  organizacjami  pozarządowymi,  dzięki  czemu  będą  mieli  większą  wiedzę  n/t  tak  ważnych
inicjatyw, jakie podejmują organizacje.

BM odpowiedział, że takie spotkania organizowane są rok rocznie i informacja o miejscu i czasie
jest przedstawiana w  lokalnych mediach, a zatem chętni,  bez żadnych ograniczeń mogą w nich
uczestniczyć. Niemniej jednak, skoro radni życzą sobie oficjalnych zaproszeń, to będą informowani
o terminach tych spotkań.

Radna  M.  Krzyszkowska wyjaśniła,  że  popiera  lokalne  inicjatywy,  ale  należy  podejmować
działania w miarę posiadanych środków finansowych i nie należy powielać zadań realizowanych
przez  miejskie  jednostki.  Dziwnym  są  również  wg  radnej  twierdzenia,  że  jeśli  nie  będzie
zainteresowania,  to  wydamy  mniej  pieniędzy,  bo  skoro  przewidujemy  określone  kwoty  to
powinniśmy  zrobić  wszystko,  aby  je  wykorzystać.  Odniosła  się  również  do  sytuacji  sprzed
kilkudziesięciu miesięcy,  gdy na otwarcie w okresie letnim boiska przy SP Nr 1 zabrakło kilku
tys. zł. i nikt się wtedy tym nie przejmował.

BM  odpowiedział,  że oczywistym jest,  że jeśli jakaś impreza nie zostanie zorganizowana przez
organizację  pozarządową,  to  zorganizuje  ją  nasza  jednostka  podległa  i  podkreślił,  że  kwoty
przewidziane  na  ten  cel  nie  są  kwotami  dużymi.   Odniósł  się  również  do  uwagi  radnej
M. Krzyszkowskiej dotyczącej funkcjonowania boiska przy SP Nr 1 i po raz kolejny podkreślił,
że zapewnienie funkcjonowania boiska należy do dyrektora szkoły, który ma na ten cel przyznany
budżet. Dyrektor SP Nr 1 nie zgłosiła tamtego lata, że brakuje pieniędzy na funkcjonowanie boiska
i o nie też nie wystąpiła, a radni na Sesji przedstawili to w takim świetle, jakby to urząd nie chciał
dać 3 tys. zł na obiekt.
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Przewodniczący RM powitał przybyłą na Sesję RM Prezes Specjalnej Strefy Ekonomicznej Małej
Przedsiębiorczości Iwonę Krawczyk.

Dodał, że przedmiotowa uchwała, to jedynie plan, a czas zweryfikuje, w jakim stopniu on zostanie
wykonany.

Radna M.  Jaciuk powiedziała,  że  ZSZiO w Kamiennej  Górze  przystąpił  do jednego z takich
konkursów  i  właśnie  dzięki  tym  środkom  w  dniu  dzisiejszym  organizowany  jest  program
profilaktyczny  „Archipelag  Skarbu”.  Jest  on  skierowany  do  dzieci,  Rady  Pedagogicznej
i Rodziców. Radna podkreśliła, że środki w budżecie na takie cele są potrzebne.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  przy  19 głosach  „za”,
0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”  podjęła  Uchwałę Nr XXXVII/231/13  w sprawie  przyjęcia
„Programu współpracy Gminy Miejskiej Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi i innymi
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2014” – zał. Nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM ogłosił 15-min. przerwę.

Po przerwie na salę obrad powrócili wszyscy wcześniej obecni radni, tj. 20 osób.

Ad.     9  .     Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 650/4,  
650/5, 650/6, 650/7, 650/8, 650/9, obr. nr 6)

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj.  przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXVII/232/13 w sprawie wyrażenia
zgody na zbycie nieruchomości– zał. Nr 6 do protokołu.

Ad. 10. Podjęcie uchwały   w sprawie wygaszenia prawa wieczystego użytkowania części działki  
nr 225 obręb nr 7 w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel.
 
Radna M. Jaciuk zapytała, czy na gminie ciąży obowiązek budowania drogi tam, gdzie powstaje
budownictwo mieszkaniowe w następstwie sprzedaży działek?

Z-ca  Kierownika odpowiedział,  że  gmina  ma  obowiązek  budowy w  tym  roku  infrastruktury
technicznej, w tym również tej, którą obsługują gminne spółki, czyli sieci wod-kan.

Radna M.  Jaciuk zapytała,  czy  jeśli  po  podjęciu  uchwały  gminy zyska  działki,  to  będzie  to
jednoznaczne z tym, że SM SZAROTKA je straci?

Z-ca  Kierownika odpowiedział,  że  w  wyniku  tej  uchwały  zyskają  obie  strony,  tzn.  SM
SZAROTKA będzie mogła uruchomić sprzedaż prawa wieczystego użytkowania działek, które jej
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pozostają, a gmina może uruchomić sprzedaż działek po przeciwnej stronie. Jeśli działki zostaną
zagospodarowanie, to z kolei do miejskiej kasy trafi podatek od nieruchomości. Dodał, że budowa
drogi należy do zadań własnych gminy i ostatecznie i tak należy ją wykonać,  z tym, że teraz to
radni zdecydują o tym, która droga powstanie w pierwszej kolejności. Poniżej ulicy Krzeszowskiej
mamy ponad 20 wydzielonych działek, do których doprowadzona jest sieć kanalizacji deszczowej
od  strony  Zalewu  (zadanie  wykonano  ponad  20  lat  temu),  a  zatem  ten  teren  jest  najlepiej
przygotowany w mieście do zbrojenia i trudno wskazać inne obszary, które można jeszcze sprzedać
bez inwestowania w nie.  Pomysł jest jeszcze taki,  aby połączyć dwa zadania,  tj. wykonanie drogi
i  usunięcie  nadmiaru  ziemi  z  wjazdu na  działki  wydzielone  w II  rzędach z  drogą  wewnętrzną
między nimi, który odbywa się z istotnym obniżeniem terenu przy cieku wodnym, sprowadzającym
wody opadowe z terenu powyżej  ul.  Krzeszowskiej z  wykonaniem drogi,  o  której  tutaj  mowa
i zasypaniem dziur.

Radna M. Jaciuk, jednocześnie jako mieszkanka zasobów SM SZAROTKA, wyraziła wątpliwość,
czy spółdzielnia nie zubaża się o działki, które przekazuje gminie, ponieważ gmina i tak musi tam
wybudować drogę.

Z-ca Kierownika odpowiedział, że wcześniej, czy później gminę obciąży finansowo wykonanie
drogi  i  co  prawda  spółdzielnia  oddaje  te  tereny,  ale  za  obietnice  pewnych  działań,  czyli
wybudowania drogi w tym celu, aby i spółdzielnia i gmina mogły skorzystać z tego terenu.

Radna M. Białecka-Polak zapytała, ile jest gminnych działek powyżej tego terenu i na jakie kwoty
możemy liczyć z ich sprzedaży?

Z-ca  Kierownika odpowiedział,  że  na  dzień  dzisiejszy  nie  jest  to  możliwe  do  oszacowania,
ponieważ ceny działek spadają. Dodał, że łącznie w całym tym obszarze mamy 45 działek. Jest to
obszar dobrze położony i atrakcyjny dla inwestowania.

Radna M. Krzyszkowska zwróciła uwagę, że najważniejszą sprawą w całym tym porozumieniu
jest to, aby jak najwięcej osób się wybudowało na terenie Kamiennej Góry i tutaj  zamieszkało.
Radna zapytała, ile w ostatnich latach mieszkańców ubyło, a ilu się wybudowało?

Z-ca Kierownika podał dane z ostatnich 13 lat uzyskane w Starostwie Powiatowym, tj. wydano
210  pozwoleń  na  budowę  poza  granicami  miasta  dla  mieszkańcy  Kamiennej  Góry,  ok.  100
pozwoleń na budowę w mieście dla mieszkańców Kamiennej Góry, ok. 500 pozwoleń na budowę
na terenie powiatu dla inwestorów spoza niego i 4 pozwolenia na budowę na terenie miasta dla
inwestora  spoza  niego.  Widoczna  jest  co  prawda  migracja  mieszkańców  miasta  do  terenów
podmiejskich,  ale  przyczyna  tego  może  również  tkwić  w  tym,  że  nie  mieliśmy w tym czasie
atrakcyjnych terenów do sprzedaży.

Radny J.  Bruździak zwrócił  uwagę,  że żelaznym punktem wszystkich komitetów wyborczych
podczas trzech ostatnich wyborów do organów samorządowych było właśnie uruchamianie nowych
terenów  dla  budownictwa  jedno  i  wielorodzinnego.  Teraz  nadarza  się  taka  okazja  i  należy
wykorzystać możliwość pozyskania nowych działek, a także wspierać każdą inicjatywę zmierzającą
do zamiany terenów nieużytecznych na atrakcyjne dla zainwestowania.

BM podkreślił,  że  do tego tematu  przygotowywali  się  wspólnie  ze  spółdzielnią  od  roku czasu
i  projekt  jest  efektem  kompromisu,  jaki  został  wypracowany  przez  przedstawicieli  obu  stron
oraz osoby kompetentne w tej materii. Są to działki bardzo atrakcyjne i należy wykorzystać okazję
ich pozyskania.
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Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  przy  19 głosach  „za”,  0
„przeciw” i  1  „wstrzymującym się”  podjęła  Uchwałę  Nr XXXVII/233/13  w sprawie  przyjęcia
„Programu współpracy Gminy Miejskiej Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi i innymi
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2014” – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości

Projekt uchwały przedstawiła Z-ca Kierownika Wydziału Mienia Danuta Nagórna.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj.  przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXVII/234/13 w sprawie wyrażenia
zgody na dokonanie darowizny nieruchomości– zał. Nr 8 do protokołu.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy J. Korczaka w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXVII/235/13 w  sprawie
przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
rejonu ulicy J. Korczaka w Kamiennej Górze – zał. Nr 9 do protokołu.

Ad.  13.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu  
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  ulic:  Wałbrzyskiej  (cmentarz)
i J. Korczaka (DCR) w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXVII/236/13 w  sprawie
przystąpienia do opracowania  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru
w rejonie ulic: Wałbrzyskiej (cmentarz) i J. Korczaka (DCR) w Kamiennej Górze – zał. Nr 10 do
protokołu.
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Ad.  14.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  ulic  Krzeszowska  –  Wałbrzyska
w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXVII/237/13 w  sprawie
przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w
rejonie ulic Krzeszowska – Wałbrzyska w Kamiennej Górze – zał. Nr 11 do protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na rok 2014

Przewodniczący RM udzielił głosu Panu Bogdanowi Podlaskowi, zgodnie z wnioskiem złożonym
do BRM – zał. Nr 12 do protokołu.
Pan  B.  Podlasek  poinformował,  że  występuje  w  imieniu  kupców  i  przedsiębiorców
niezadowolonych z propozycji podwyżek podatku od nieruchomości. Sytuacja gospodarcza miasta
spowodowała, że wiele firm i sklepów zostało zamkniętych, a te które jeszcze funkcjonują borykają
się  z  trudnościami  finansowymi.  Wielu  młodych  mieszkańców  wyjechało  z  Kamiennej  Góry
i  najprawdopodobniej  tutaj  nie  wrócą,  a to  pociąga za sobą spadek zapotrzebowania na handel
i usługi. Podwyżka, która miała miejsce w roku ubiegłym i ta, którą zakłada projekt uchwały stawia
Kamienną  Górę  na  równi  z  takimi  miastami  jak  np.  Warszawa,  czy Poznań.  Pan B.  Podlasek
zwrócił się z prośbą do radnych o zastanowienie się nad propozycją BM, która może doprowadzić
do likwidacji kolejnych sklepów. Wg Niego stawki powinny zostać na poziomie roku bieżącego.

Radna R. Komorowska zapytała, o ile wzrośnie podatek od nieruchomości dla Pana B. Podlaska
w skali roku?

Pan B. Podlasek odpowiedział, że w roku ubiegłym stawki wzrosły o 20%.

Radna R. Komorowska poprosiła o podanie kwot, a nie % i w odniesieniu do propozycji na rok
przyszły.

Radny B. Podlasek powiedział, że można to sobie wyliczyć samemu, a kwoty nie są aż tak ważne
w porównaniu z tym, że Kamienna Góra ma stawki zbliżone z dużymi metropoliami.

Radna M.  Krzyszkowska  zapytała,  jak  kształtuje  się  zatrudnienie  w firmie  Pana B.  Podlaska
w ostatnich latach i czy posiada dane n/t ilości firm powstałych i upadłych na terenie miasta?

Pan B. Podlasek odpowiedział, że w momencie założenia firmy w 2003 r. zatrudniał na pełen etat
30 osób, a teraz zatrudnia 12 osób. Obroty firmy spadają, ponieważ w mieście powstają markety
i nie wie, jak dalej będą funkcjonowały małe firmy.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Radna M. Białecka-Polak zgłosiła wniosek o pozostawienie wszystkich stawek na poziomie roku
bieżącego  jako  ukłon  dla  miejskich  przedsiębiorców.  Na  posiedzeniu  KBSiR  Skarbnik  Miasta
powiedziała,  że  skutki  finansowe  zachowania  stawek  z  roku  bieżącego  to  niecałe  100  tys.  zł
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i wg radnej  więcej przekazywane jest dla jednostek, których tak naprawdę miasto nie powinno
wspierać  finansowo.  Dodała,  że  podwyżki  najbardziej  obciążą  sklepy  wielkopowierzchniowe,
a  w  nich  też  pracują  mieszkańcy  Kamiennej  Góry  i  to  właśnie  tam  jest  jedyna  możliwość
znalezienia  pracy.  Wg  radnej  trzeba  skoncentrować  się  na  rozwoju  gospodarczym  miasta,
bo w przeciwnym razie nie będzie dla kogo świadczyć wszelkich innych usług.

Radna M. Jaciuk wyraziła zdanie, że UM powinien lepiej promować lokalnych przedsiębiorców,
ponieważ supermarkety powodują spadek obrotów małych firm. Wg radnej należy wymyślić hasło
i intensywnie wesprzeć małe firmy.

Radna M. Komorowska powiedziała, że każdy inwestor, który zamierza rozpocząć działalność
zwraca uwagę na stawki podatków jakie obowiązują w danym mieście. Dla przykładu w tym roku
do  BM zwrócił  się  AUTOCAM  o  zwolnienie  z  podatku  od  nieruchomości,  ponieważ  podatki
obciążają  właśnie  najbardziej  duże  firmy.  Jeśli  chcemy  tworzyć  miejsca  pracy  i  gospodarczo
rozwijać Kamienną Górę, to musimy stwarzać do tego dobre warunki i dlatego wg radnej stawki
podatku powinny zostać zachowane na poziomie roku bieżącego.

Radny J.  Groma zwrócił  uwagę,  że  to  Minister  Finansów podnosi  progi  podatków,  a  władze
samorządowe mogą się z nimi zgodzić, bądź nie. Należy pamiętać o tym, że jeśli uchwalamy stawki
na  niższym poziomie,  to  stracimy podwójnie,  bo  z  jednej  strony mniej  pieniędzy wpłynie od
podatników, a z drugiej dostaniemy mniejszą subwencję. Należy również pamiętać, że oprócz firm
w mieście są inne instytucje, które miasto musi utrzymać.

Radna  B.  Krawiec powiedziała,  że  w  mieście  są  nie  tylko  przedsiębiorcy,  a  podatki  dotkną
również  mieszkańców,  którzy  wykupili  mieszkania  i  grunt,  na  którym stoi  budynek.  Młodzież
niestety z  miasta  wyjeżdża  i  to  Ci,  którzy tutaj  zostają,  a  zwłaszcza emeryci,  renciści  i  ludzie
ubożsi,  płacą  te  podatki.  Radna  zawnioskowała  o  pozostawienie  stawek  podatków  od
nieruchomości na poziomie roku bieżącego.

Radna M. Krzyszkowska wyjaśniła, że Minister Finansów ustala progi stawek podatku, a RM ich
ostateczną kwotę.  Zgodnie z tym, co powiedział  Pan B. Podlasek Kamienna Góra ma zbliżone
stawki  do  dużych  miast  i  zbliżone  do  maksymalnych  stawek podanych przez  MF.  Nie  jest  co
prawda  naszą  winą,  że  ministerstwo  nie  wyznacza  progów  w  rozbiciu  na  miasta  o  różnej
liczebności, ale należy znać granice i nie doprowadzić do zniszczenia lokalnych przedsiębiorców,
ponieważ staną się oni klientami MOPS-u. Radna zaproponowała, aby głosować wniosek złożony
wcześniej przez radne oraz komisje RM, tj. pozostawienie stawek na poziomie roku bieżącego.

Radny J. Bruździak poprosił o przedstawienie kwotowe proponowanych zmian, ponieważ radni
używają słowa podwyżka, a mieszkańcy powinni wiedzieć ile tak naprawdę stawki wzrastają.

Radna R. Komorowska również poprosiła o podanie kwot o jakie stawki wzrastają i wyraziła
zdanie,  że jeśli  przedsiębiorstwo źle  prosperuje,  to  BM przysługuje prawo  stosowania  umorzeń
bądź ulg podatkowych. Zapytała również, jaką kwotę subwencji miasto straci przyjmując mniejsze
stawki?

Radny W. Sobiechowski powiedział, że zachowując stawki z tego roku do miejskiej kasy wpłynie
ok. 100 tys. zł mniej od podatników i o tyle samo mniejsza będzie subwencja, a zatem łącznie
miasto straci ok. 200 tys. zł. Należy jednak mieć na względzie to, że szykują się kolejne podwyżki
za media i zastanowić się, czy mieszkańcy udźwigną jeszcze te nałożone przez miasto.

Radna Z. Kolat wyraziła zdanie, że w chwili obecnej najlepiej odtworzyć sobie obraz naszego
miasta, w którym nie ma ulicy, na której jakiś lokal nie stoi pusty. Podnosząc po raz kolejny stawki
podatku można się spodziewać, że zamknięte zostaną kolejne firmy.
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Radna R. Komorowska poprosiła o porównanie stawek obowiązujących w Kamiennej Górze ze
stawkami obowiązującymi w gminach ościennych.

Skarbnik Miasta  powiedziała, że 3 Komisje RM, tj. KBSiR, K. Regulaminowa i K. Rewizyjna
pozytywnie  zaopiniowały  projekt  BM,  a  2  Komisje,  tj.  KGKiM  i  KSS  zawnioskowały
o pozostawienie stawek na poziomie tego roku.
Przedstawiła ponadto kwoty o jakie wzrosną stawki, jeśli radni przyjmą propozycję BM:
ad 1: 

a)1 gr,
b) 2 gr,
c) 1 gr;

ad 2 – 1 gr;
ad 3 – 30 gr. (1,3% wobec stawki obowiązującej);
ad 4 – 5 gr;
ad 5 – 5 gr;
ad 6 – 2 gr;
ad 7 – 0.

Radna  M.  Komorowska poprosiła  o  przestawienie  również  stawek  maksymalnych
proponowanych przez MF.

Skarbnik Miasta odczytała stawkę maksymalną ogłoszoną przez MF i stawkę proponowaną przez
BM, tj.:
ad 1:

a) MF – 0,89 zł; BM – 0,88 zł,
b) MF – 4,56 zł; BM – 4,52 zł.
c) MF – 0,46 zł; BM – 0,44 zł;

ad 2: MF – 0,74 zł; BM – 0,73 zł;
ad 3: MF – 23,03 zł; BM – 22,60 zł;
ad 4: MF – 10,75 zł; BM – 10,55 zł;
ad 5: MF – 4,68 zł; BM – 4,65 zł;
ad 6: MF – 7,73 zł; BM – 7,62 zł;
ad 7: MF – 2%; BM – 2%.

Przewodniczący RM zwrócił uwagę, że kwoty proponowane przez BM w odniesieniu do kwot
z roku bieżącego zmieniają się naprawdę nieznacznie i tak np. właściciel mieszkania o powierzchni
100m2, zapłaci w przyszłym roku 1 zł więcej niż w roku bieżącym. Dodał, że kierunek polityki
finansowej wyznacza państwo i nakłada ono na samorządy ograniczenia,  których przekroczenie
oznaczać będzie negatywną opinię o budżecie jednostki. Może się nawet okazać, że w przyszłym
roku, aby zbilansować budżet, trzeba będzie podnieść podatki o 20%, a nie jak w tym roku o 1,8%.
Lepiej sukcesywnie podnosić podatki, niż narzucić nagle bardzo duże kwoty.

BM przypomniał, że od 2007 r do roku 2012 Kamienna Góra miała najniższe podatki na Dolnym
Śląsku (o ok. 2-3 zł.  mniej od pozostałych). Dodał,  że ulgi i zwolnienia dalej  będzie stosował,
zarówno  w  odniesieniu  do  firm,  jak  i  poszczególnych  mieszkańców.  Radni  przytaczają  firmy,
wobec których stosuje zwolnienia, ale one też potrzebują wsparcia ze strony miast, a dzięki niemu
mogą dalej się rozwijać. Większość inwestycji przez ostatnie lata wykonywały właśnie miejskie
firmy, którym w taki sposób mogliśmy pomóc. Należy mieć też świadomość, że jeśli wpływy nie
utrzymają  się  na  odpowiednim  poziomie  konieczne  będą  zwolnienia  w  instytucjach
samorządowych,  i  to  nie  tylko  w Ratuszu,  ale  też  w pozostałych  placówkach.  BM przytoczył
sytuację z roku 2011, kiedy to prosił, aby podnieść podatki, ale grupa radnych z lokalnymi kupcami
strasznie oponowała. Żałuje, że wtedy ustąpił,  bo w roku kolejnym trzeba było zrobić duży skok,
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aby dopiąć budżet. Teraz sytuacja jest identyczna – po to proponowane są podwyżki o małe kwoty,
aby w roku przyszłym nie postawić mieszkańców przed kwotami podwójnymi. BM podkreślił, że to
nie podatek od nieruchomości powoduje, że firmy kończą działalność i że w ostatnich dwóch latach
nie  upadła  na  terenie  miasta  żadna  duża  firma.  Kryzys  przeżywają  małe  sklepiki,  ponieważ
wypierane są przez wielkopowierzchniowe markety i należy się zastanowić jak im pomóc, a nie
wygłaszać  opinie,  że  podatki  rujnują  przedsiębiorców.  Dodał,  że  o  takich  problemach  należy
dyskutować na Komisjach, w których bardzo chętnie weźmie udział, i szukać różnych rozwiązań,
a  radni  koncentrują  się  ostatnio  na  pisaniu  wniosków  typu:  należy  pomalować  komin  na
Elektrociepłowni.  W  najbliższym  czasie  radni  otrzymają  projekt  budżetu  skonstruowany
wg nowych wskaźników i należy pamiętać, że poza narzuconymi sztywnymi ramami nic nie da się
zrobić,  bo  inaczej  będziemy  zmuszeni  pisać  program  naprawczy.  BM  zgadza  się  z  radną
M. Krzyszkowską, że powinny być inne progi dla miast o różnej liczebności, ale tak naprawdę duże
miasta to powinny mieć akurat niższe podatki, bo jest tam dużo firm i ten pieniądz się obraca.
Poprosił o zaakceptowanie zaproponowanych stawek i podkreślił, że firmom, które mają problemy
w dalszym ciągu będzie pomagał.

Radna M. Krzyszkowska powiedziała, że radni chętnie by porozmawiali, ale nikt tych spotkań nie
organizuje,  a  przedmiotowy projekt  uchwały  tydzień  temu  był  omawiany  dopiero  na  KGKiM
i radni nie są odpowiednio przygotowani.

Przewodniczący  RM zwrócił  radnej  uwagę,  aby nie  generalizowała  i  nie  mówiła,  że  radni  są
nieprzygotowani,  bo  wszystkie  komisje  zapoznawały  się  z  projektem  i  nikt  nie  zgłaszał
wątpliwości. Radna stwarza poza tym wizję, jakoby projekty dostarczane były tuż przed Sesją.

Skarbnik Miasta powiedziała, że projekt został złożony w Biurze Rady Miejskiej 16 października
2013 r., a zatem prawie miesiąc temu. Dodała, że uchwały o stawkach nie mogą trafić do radnych
wcześniej jak wtedy, kiedy MF ogłosi stawki maksymalne.

Radna M. Krzyszkowska wyraziła zdanie, że Przewodniczącemu RM brakuje czasu, żeby spotkać
się z radnymi przed Sesją i omówić projekty, które będą poddawane pod głosowanie.

Przewodniczący  RM powiedział,  że  były  organizowane  spotkania  przedsesyjne,  ale  radni
zrezygnowali z udziału w nich, ponieważ stwierdzili, że nie będą dwukrotnie słuchali tego samego.

Radna  M.  Krzyszkowska stwierdziła,  że  3  lata  temu  ogłosiła  upadłość  jedna  z  dużych
kamiennogórskich firm i zadała pytanie, ile w ostatnim czasie firm na terenie miasta działalność
rozpoczęło?

BM wyjaśnił, że firma, którą radna ma na myśli zakończyła działalność na pewno nie z powodu
podatku od nieruchomości.  Dodał,  że  urząd  nie  tworzy nowych firm i  miejsc pracy,  a  jedynie
stwarza  firmom  korzystne  warunki  do  rozpoczęcia  działalności.  Dobrym  posunięciem  było
utworzenie  Specjalnej  Strefy Ekonomicznej  Małej  Przedsiębiorczości,  która  skupiła  na  naszym
obszarze  wiele  firm.  Teraz  walczymy  o  S3,  poprawiamy  infrastrukturę  i  podejmujemy  wiele
działań, aby zachęcać do inwestowania na naszym obszarze. Podkreślił ponadto, że wiele sklepów,
które nie są użytkowane to własność prywatna. W ostatnim czasie zostały sprzedane miejskie lokale
użytkowe za bardzo duże pieniądze i  kupiły je osoby związane z Kamienną Górą,  a zatem nie
można generalizować, że nie ma zainteresowania i nowe firmy nie rozpoczynają działalności.

Przewodniczący  RM zapytał  BM,  jako  projektodawcę  uchwały,  czy  zgadza  się  na  wnioski
zgłoszone przez dwie Komisje RM oraz poszczególnych radnych, aby utrzymać stawki na poziomie
roku bieżącego, czy też podtrzymuje swoje stanowisko wyrażone w projekcie uchwały?
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BM odpowiedział, że podtrzymuje w całości swoje propozycje stawek przedstawione w projekcie
uchwały.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  przy  11 głosach  „za”,
9 „przeciw” i  0 „wstrzymujących się”  podjęła  Uchwałę Nr XXXVII/238/13  w sprawie  stawek
podatku od nieruchomości na 2013 rok – zał. Nr 13 do protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych
na rok 2014

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Radna M. Jaciuk zapytała radnego J. Gromę, jako pracownika największej firmy przewozowej
w mieście, tj. PKS , czy firma ta jest w stanie udźwignąć podwyżki podatku od nieruchomości
przewidziane dla autobusów?

Radny J. Groma odpowiedział, że Prezesem spółki PKS jest Pan Kaczor i to Jemu należy zadawać
takie pytania.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  przy  17 głosach  „za”,
2 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XXXVII/239/13 w sprawie wysokości
stawek podatku od środków transportowych na rok 2014 – zał. Nr 14 do protokołu.

Ad.   1  7  . Sprawy różne  

Głos  zabrała  Prezes  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej  Małej  Przedsiębiorczości  Iwona
Krawczyk,  która  wyjaśniła,  że  nie  udało  się  wcześniej  ustalić  z  BM  wspólnego  terminu  na
spotkanie, z uwagi na to, że jest również radną Sejmiku Województwa Dolnośląskiego i zazwyczaj
w terminach Sesji RM uczestniczyła w obradach Sejmiku.
Prezes wyjaśniła,  że  nie  ma Kamiennogórskiej  SSEMP, a  jedynie SSEMP i  taki  wpis widnieje
w KRS Jest to spółka prawa handlowego i jedna z 14 stref w Polsce. Podstrefa Kamiennogórska jest
jedną z 14 podstref funkcjonujących na terenie województwa dolnośląskiego i  wielkopolskiego.
Wszyscy odpowiadamy za tworzenie przyjaznych warunków do inwestowania na tym obszarze,
a  dodatkowo  zarząd  strefy  i  osoby,  które  zdecydowały  się  na  włączenie  terenów  do  strefy
odpowiadają za pozyskiwanie inwestorów.  Na chwilę  obecną terenów inwestycyjnych nie  ma,
a teren Antonówki został wyłączony ze SSEMP przed rokiem 2009, a zatem przed objęciem przez
Nią  funkcji  i  nie  jest  to  teren  objęty  granicami  SSEMP.  Na  terenie  powiatu  z  77  ha
zagospodarowanych jest  34  ha,  a  teren  w Krzeszowie  (30ha)  i  Lubawce  (8ha)  jest  własnością
Agencji  Nieruchomości Rolnej. Są to tereny nieuzbrojone, a zatem nieatrakcyjne dla inwestora.
Mamy jeszcze dwie inwestycje sprzedane (przed 2009 rokiem), które nie powstały i nie powstaną,
ale  tereny  te  są  własnością  nabywcy.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  terenów  inwestycyjnych
w Kamiennej Górze, a jeśli chodzi o Krzeszów, to nikogo nie stać, aby teren ten uzbroić, a Rada
Gminy Kamiennej Góry oraz SSEMP nie mogą inwestować w teren, który nie jest jej własnością.
W SSEMP w Kamiennej Górze nigdy nie było regresji, a od  roku 2009 mamy progres. 14 firm
funkcjonuje dzięki obecności  w SSEMP, a  w firmach strefowych zatrudnionych jest  1501 osób
oraz  są  jeszcze  etaty  w  firmach,  które  utraciły  zezwolenia.  W  ostatnich  dwóch  latach  dwa
przedsiębiorstwa  nie  poradziły  sobie  pomimo  faktu  bytności  w  SSEMP.  W  chwili  obecnej
koniecznością jest pomaganie inwestorom przez miasto i zarówno władze miasta jak i władze strefy
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często muszą iść na daleko idące ustępstwa, aby pozyskać inwestora. Prezes poprosiła o opieranie
się przez radnych na faktach w swoich wypowiedziach i  podkreśliła,  że obecne wynagrodzenie
(w odniesieniu do zapytania radnej Z. Kolat) w SSEMP jest identyczne jak to w roku 2008, kiedy
funkcję sprawowali Pan Gęborys i Pan Madera. Ustawa okołobudżetowa zamroziła wynagrodzenie
dla  pracowników w tej  sferze.  Nieobecność  Prezes  na  Sesjach  nie  oznacza,  że  nie  podejmuje
żadnych działań. Wspólnie z BM planują i realizują wiele zamierzeń, a teraz  realizowane będzie
zadanie inwestycyjne,  które są winni obecnym już w strefie  inwestorom.  Dodała,  że na chwilę
obecną  nie  została  jeszcze  podpisana  uchwała,  która  odkłada  wykonanie  budowy drogi  S3  na
odcinku „Legnica-Lubawka”, który jest kluczowy dla naszego regionu, a to, że nie wypowiada się
głośno w tej sprawie, nie oznacza, że nic w tym temacie nie robi i nie stara się ze wszystkich sił
doprowadzić  do  realizacji  inwestycji.  Bardzo  trudno  jest  pozyskać  nowe  tereny  inwestycyjne,
ale nadzieją są ościenne powiaty, które przystępując do strefy stworzyć mogą nowe miejsca pracy
dla naszych mieszkańców, np. jaworski z inwestycją w Bolkowie. Tutaj kluczowym będzie budowa
drogi S3, a jej brak podważy zasadność włączania tych obszarów do naszej strefy. W chwili obecnej
władze strefy są w trakcie  procedowania 4 nowych zezwoleń w powiecie ościennym na kwotę
ponad 300 mln zł.

Radna  Z.  Kolat  powiedziała,  że  Jej  obowiązkiem  jest  reprezentowanie  interesów  wyborców
i skoro oni pytali o przyczyny nieobecności przedstawiciela UM na Zgromadzeniu, podczas którego
przyznana  została  Prezes  nagroda,  to  Ona  takie  pytanie  miała  obowiązek  zadać.  W  swojej
wypowiedzi radna nie wypowiadała się n/t pracy zarządu strefy i jej  funkcjonowania, a jedynie
zadała  pytania  nurtujące  mieszkańców.  Wg  radnej  pytania  mieszkańców  Województwa
Dolnośląskiego Pani I. Krawczyk jako radna Sejmiku ma również obowiązek zgłaszać.

Radna B.  Krawiec sprecyzowała,  że  mówiąc  o  terenach  os.  Antonówka miała  na  myśli  duży
obszar w okolicach ul. Jesionowej i pomimo tego, że one zostały wyłączone to nadal są własnością
SSEMP i nie powróciły do miasta. Radna zapytała jakie są plany dot. tych terenów?

BM powiedział,  że  wszystkie  te  wątpliwości  wskazują  na  to,  że  należy  się  ponownie  spotkać
i  przedyskutować  wszelkie  wątpliwości.  Dodał,  że  na  pytania  i  wnioski  radnych  odpowie  na
kolejnej Sesji lub indywidualnie.

Radna M.  Krzyszkowska  zwróciła  się  z  prośbą,  aby ankieterzy,  którzy dzwonią  z  pytaniami,
czy mieszkańcy będą głosowali  na obecnego BM w przyszłorocznych wyborach nie robili  tego
w późnych godzinach wieczornych, bo zdarzają się telefony nawet przed 22.00.

BM odpowiedział,  że  nie  ma  wpływu  na  to,  o  której  godzinie  dzwonią  ankieterzy.  Dodał,
że  zlecenie  to  dał  poważnej  sprawdzonej  firmie  i  za  prywatne  pieniądze.  Nie  otrzymał  też
bezpośrednio skarg mieszkańców.

Radna M Jaciuk powiedziała, że to ona zgłosiła wniosek pomalowania komina, o którym BM
wspomniał w swojej  wcześniejszej  wypowiedzi i  nie uważa,  że wniosek jest  głupi.  Komin jest
czarny  i  należy  zająć  się  jego  odnowieniem.  Radna  podziękowała  za  wzmocnienie  mostu  na
ul.  Wałbrzyskiej  i  poprosiła  o naprawienie studzienki  na ul.  Bohaterów Getta,  o co już prosiła
w merytorycznym wydziale UM.

Ad.   1  8  .     Zamknięcie     Sesji  

Po  wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący  Rady zamknął XXXVII Sesję Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 13 listopada 2013.

Protokołowała:              
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodniczący RM           

         /-/ mgr Andrzej Mankiewicz   
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